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Pregledano više od 30 hiljada građana, jedan pacijent dobio novo srce 

U još jednoj, devetoj preventivnoj akciji Ministarstva zdravlja, u više od 200 zdravstvenih ustanova 

pregledano je više od 30 hiljada građana, njih 27 je hitno hospitalizovano. Vakcinu protiv sezonskog 

gripa primilo je osam i po hiljada ljudi. 

Veliko interesovanje za preventivne preglede zabeleženo je jutros, ali i tokom dana u svim zdravstvenim 

ustanovama. 

Goran Stanković, direktor Klinike za kardiologiju UKCS rekao je da imaju organizovan sistem naknadnih 

dopunskih dijagnostika. "Svako ko dođe sa tegobama, sa iole sumnjom u postojanje ozbiljne bolesti, mi 

smo u Urgentnom centru, prolazi kroz naš sistem obrade", dodaje Stanković. 

Bez zakazivanja, uputa i zdravstvene knjižice, radilo se u više od 200 zdravstvenih ustanova. Institut 

Dedinje punim kapacitetom radio je i juče. 

Prof. dr Milovan Bojić, direktor Instituta za kardiovaskularne bolesti Dedinje navodi da su uradili 20 

koronarografija, 10 kompleksnih elektrofizioloških procedura, ablacija plućnih vena, ugradnja 

pejsmejkera, defibrilatora, devet kardiohirurških operacija, transplantaciju srca. 

Pacijent star 54 godine, koji je dobio novo srce, je dobro, kao i pacijenti kojima su transplantirani bubrezi 

u Kliničkom centru u Nišu. 

Transplantirani pacijenti su oni koji bi obavezno trebalo da prime vakcinu protiv gripa. Vakcinacija je 

obavljana i danas, a od sutra i zvanično. Obezbeđene su i strana i domaća Torlakova vakcina. 



 
 

Direktorka Instituta Torlak Darija Kisić kaže da se vakcina sastoji iz tri soja virusa gripa, ima sastav koji 

preporučuje SZO za ovu sezonu, i ističe da se radi o kvalitetnoj i bezbednoj vakcini. 

Dr Maja Nikolić iz Doma zdravlja u Vranju kaže da je preporuka da svako ko želi primi vakcinu protiv 

sezonskog gripa, da bi zaštitio sebe, a samim tim i okolinu. 

Samo prošlog meseca, u preventivnim akcijama učestvovalo je 225 ustanova i pregledano skoro 103.000 

građana, od toga 6.000 dece. Urađeno je i više od pola miliona analiza, najviše tumor markeri i provera 

hormona štitne žlezde. 

Posle pregleda izdato je i 6.000 uputa za specijaliste, a hospitalizovano je 107 osoba. 

 

 

Od nedelje vakcina protiv sezonskog gripa dostupna širom Srbije 

Pred sezonu epidemije gripa i drugih virusnih bolesti, lekari ističu da je važno da se vakcinišemo, 

posebno hroničnii bolesnici, deca i stariji od 65 godina. Direktorka Instituta za javno zdravlje "Dr Milan 

Jovanović Batut" Verica Jovanović rekla je za RTS da će svi građani koji se jave na preventivne preglede 

prvi imati priliku da prime vakcinu protiv sezonskog gripa, dok će svi drugi to moći da učine od 

ponedeljka 7. oktobra. 

Iako se ovih dana mnogi žale na glavobolju, kašljanje, visoku temperaturu, malaksalost i druge simptome 

slične gripu, gripa u našoj zemlji još nema, ali ima vakcina protiv gripa. Raspoređene su po domovima 

zdravlja na čijim će vakcinalnim punktovima građani moći od ponedeljka da se vakcinišu. 

Svi koji žele da se vakcinišu protiv sezonskog gripa to može da uradi i sutra, kada se sprovodi još jedna 

akcija preventivnih pregleda Ministarstva zdravlja. U više od 200 zdravstvenih ustanova radiće se 

kardiološke i urološke analize. 



 
 

"Od sutra, u svim domovima zdravlja gde se preventivni pregledi obavljaju otpočeće i vakcinacija protiv 

sezonskog gripa. Od ponedeljka, na svim vakcinalnim punktovima domova zdravlja moći će da se 

vakcinišu svi naši građani koji to čine svake sezone ili koji pripadaju ciljnim grupama koje treba 

vakcinisati", kaže direktorka Instituta za javno zdravlje "Dr Milan Jovanović Batut" Verica Jovanović. 

U posebnom riziku od teške kliničke slike i komplikacija su hronični bolesnici - kardiovaskularni, plućni, 

onkološki pacijenti, te se njima preporučuje vakcinacija protiv sezonskog gripa. 

"Mi preporučujemo da se na prvom mestu vakcinišu deca starija od šest meseci, osobe koje imaju 

hronične bolesti plućnog sistema, kardiovaskularnog sistema, zatim onkološki pacijenti, osobe koje imaju 

probleme sa urinarnim traktom, osobe koje su na dijalizi, zatim sva lica starija od 65 godina i naravno 

trudnice", navodi Jovanovićeva. 

Podseća da je potrebno dve do tri nedelje da dođe do razvoja imuniteta. 

"A istovremeno otpornost koja se stiče ovom vakcinacijom od velikog je značaja da sve nas kolektivno i 

individualno zaštiti u predstojećoj sezoni intezivne pojave virusa gripa", kaže direktorka Batuta. 

Imunizacija se sprovodi sa jednom ili dve doze vakcine, zavisno od uzrasta, u skladu sa sažetkom 

karakteristika leka, pred početak sezone gripa. 

 

 

U Srbiji više od 2.000 ljudi čeka transplantaciju – Ivana dobila organ u Belorusiji, Željka u Srbiji ne gubi 

nadu 

Željka Bojić u Srbiji čeka transplantaciju jetre dve godine. Nadu, kaže Željka za RTS, ne gubi. Svakog jutra 

se nada da će dobiti poziv. Ivana Jović, koja je imala teško, nasledno oboljenje bubrega, poziv je 

dočekala, ali u inostranstvu, i za njega morala da plati oko 100.000 evra. 



 
 

Oko 2.000 ljudi u Srbiji čeka transplantaciju nekog organa. Bubreg čeka oko 600 odraslih i 40 dece, jetru 

80, srce 50, rožnjaču 1.000 ljudi. Da će mnogi od njih još dugo čekati, govore podaci o broju donora u 

Srbiji u proteklih osam godina. 

Brojne su predrasude zbog koji se ljudi teško odlučuju da doniraju organe. Najviše njih veruje da će 

organe na kraju dobiti ljudi koji plate za njih, a ne oni kojima su potrebni. Njih 26 odsto još smatra da je 

doniranje organa protivno njihovim religijskim opredeljenjima. 

Više od 20 odsto se boji da im se lekari neće boriti za život, a ako to bude potrebno, da bi nekome dali 

njihove organe. Brine ih zatim i to da će telo donora biti unakaženo ili da će porodica snositi dodatne 

troškove zbog postupka doniranja. 

Skoro 10 odsto ispitanih veruje da će im se desiti nešto loše ako doniraju organe. 

Bojić: Pacijenti koji imaju bolest jetre osećaju da život ističe iz njih 

Željka Bojić već pune dve godine je na listi čekanja za transplantaciju jetre. Nadu, kaže, ne gubi. Svakog 

jutra se nada da će dobiti poziv. 

"Taj poziv ne bi promenio samo moj život, nego bi promenio život i mojih najbližih, jer ne ograničava 

samo mene, nego celu moju porodicu", dodaje Bojićeva. 

Ukazuje da su oboljenja jetre jako podmukla, te da ne daju nikakve simptome. Stanje u kom se nalaze 

pacijenti je, kaže, najbolje opisala doktorka Nataša Petrovića iz Urgentnog centra Kliničkog centra Srbije. 

"Izgovorela je jednu rečenicu da pacijenti koji imaju bolest jetre osećaju da život ističe iz njih. Mislim da 

je to pravi opis onoga kako se vi u stvari osećate. Zbog svih predrasuda koje vladaju, nažalost, i ja i još 

2.000 ljudi u Srbiji čekamo i dalje taj najvažniji put", ističe Bojićeva. 

Jović: Poziv na transplantaciju dočekala, ali u inostranstvu 

Ivana Jović koja je imala teško, nasledno oboljenje bubrega, poziv je dočekala, ali je za njega morala da 

plati oko 100.000 evra. 

"Kada je stigao poziv iz Belorusije, bio je petak, pet popodne, ja sam završila s dijalizom i poslom, pošto 

sam to radila u paraleli, kada ste na dijalizi, morate da budete u multitaskingu, jednostavno dijalize svaki 

drugi dan po četiri sata. Stigao je poziv iz Belorusije, rekli su da imaju donora za mene, i pitali su – da li 

mogu ujutru da budem u Minsku. Ja znam samo da sam rekla da. Znala sam da moram, kako znam, da se 

dočepam tog Minska jer je to bio poziv za bukvalno novi život", kaže Jovićeva. 

Odlučila se da ode na transplantaciju u inostranstvo, jer je, kaže, bila svesna, da sa pet donora godišnje, 

sa 2.000 ljudi koji čekaju, su mogućnosti male da nekako dođe na red da se taj poziv koji život znači i 

ostvari. 

"Ja sam bila očajna, krenula sam na dijalizu. Moja mama je takođe bila pacijent na dijalizi, nakon dve 

godine je transplantirana ovde u našoj zemlji. Ja sam se nekako nadala da će to biti i moja sudbina. I čak 



 
 

sam u tom trenutku zajedno sa pacijentima sa dijalize osnovala udruženje, da probamo mi sad da 

utičemo, da promenimo, da doprinesemo", kaže Jovićeva. 

Međutim, dodaje ona, dani su prolazili, poziva nije bilo.  

"Sa pet donora, maltene godišnje, sa 2.000 ljudi koji čekaju, si vrlo svestan da su tvoje mogućnosti male 

da nekako dođeš na red i da se taj poziv i ostvari. I onda je moj drug Moca, koji je bio sa mnom u svemu 

tome, prvi da kažem, pokrenuo nogu s tom Belorusijom i nakon njegovog dobrog iskustva i sa druge 

strane neizvesnosti ovde, a i vremena koje curi, ja sam odlučila da uradim isto, da sakupim ta sredstva 

koja nisu mala i da eto sada živim punim plućima", kaže Jovićeva. 

Operacija u Belorusiji, troškovi oko 100.000 evra 

Operacija u Belorusiji ju je koštalo oko 100.000 evra. Sredstva je uz pomoć humanih ljudi i prijatelja 

prikupila za tri meseca. 

"Oko 100.000 evra zapravo košta sve. Tu su troškovi pripreme, operacije, prevoza, prevoda. Ja sam 

nekada oko tri meseca skupljala ta sredstva i zaista su se svi humani ljudi udružili i pomogli mi. Država 

Srbije ne, nažalost ne plaća. Da kažem, imamo jako puno korisnika raznih fondacija koji pokušavaju da na 

taj način skupe sredstava", navodi Jovićeva. 

Nakon transplantacije, kaže, živi novi život. Sa mnogo energije i više snage za svakodnevne poslove. 

"Ja volim da kažem u šali, sad mi nije ništa. Znači, to je mnogo više energije, jer kad si bubrženi pacijent, 

kao što je Željka pominjala i za jetru, nekako bolest vremenom te uzima sve više i više. Ti ne osećaš kako 

si istrpljen, umoran, propisuješ to možda brojnim obavezama, ali tek sad sa transplantacijom vidim 

koliko imam više energije i snage i za svoju ćerku i za neke druge aktivnosti koje bi toku dana želala da 

uradim, ostvarim što zamislim", navodi Jovićeva. 

"Inicijativa da se najteži bolesnici transplantiraju u Belorusiji" 

Oni su, dodaje Jovićeva, kao udruženje uputili inicijativu ministru Lončaru i Ministarstvu zdravlja da se 

određeni broj pacijenata transplantira u Belorusiji. 

"Republika Srpska plaća svojim građanima transplantaciju tamo. Isto to radi Crna Gora. Mnogo ti je veća 

sigurnost kada ideš u inostranstvu da se lečeš a iza sebe imaš svoju državu nego kad to radiš u svojoj 

režiji. Mi imamo informacije, zapravo iz kabineta, su nam rekli da bi u ovom mesecu ministar trebalo da 

ima posetu i mi se nadamo da i naša zemlja, makar za najugroženije pacijente kojima život visi o koncu 

se omogući da odu tamo po svoj lek", navodi Jovićeva. 

Bojić: Nadam se da ću dočekati transplantaciju jetre u svojoj zemlji 

Željka Bojić, sa druge strane, navodi da u ovom trenutku ne razmišlja o odlasku na transplantaciju u 

inostranstvo. 



 
 

"Pa iskreno, u ovom trenutku ja ne razmišljam još uvek o tome. Želim da verujem da ćemo negde kao 

društvo da se osvestimo i da ću dočekati transplantaciju ovde u našoj zemlji jer ja ne želim da idem po 

svoj lek u inostranstvo. Želim da iskoristim tu mogućnost ako već imamo stručnjake. Znači, imamo sve 

uslove za obavljanje transplantacije. Zašto da ne pokušamo kao društvo da se izdignemo i da nama koji 

čekamo organ, jer je to nama jedini lek, da pokušamo da pomognemo svim tim pacijentima", navodi 

Bojićeva. 

 

 

Rezerve krvi i dalje smanjene, najviše nedostaju A i 0 krvna grupa 

Mirjana Knežević iz Instituta za transfuziju krvi kaže da su rezreve smanjene i da posebno nedostaju A i O 

krvna grupa. Najavila je novu kampanju, odnosno akcije u srednjim školama, sa maturantima. 

Već mesecima rezerve krvi nisu stabilne, i najčešće pokrivaju potrebe tek za dan, dan i po. Tokom leta, 

slabiji odziv dobrovoljnih davalaca je manje-više uobičajen zbog sezone godišnjih odmora, ali situacija se 

ne popravlja ni ovih jesenjih meseci. 

Mirjana Knežević iz Instituta za transfuziju kaže da su rezreve krvi smanjene, a posebno nedostaju A i 0 

krvna grupa. 

Prema njenim rečima, Institut za transfuziju krvi raspolaže sa rezervama za svega dan i po. 

"Mi se nadamo da će se u oktobru povećati priliv krvi, odnosno odziv davalaca, s obzirom na to da je leto 

završeno, da su se ljudi vratili sa godišnjih odmora. Počela je i školska godina, studenti su krenuli na 

fakultete i verujemo da su svi aspekti s te strane ispunjeni, da se ljudi sete da treba i da daju krv", rekla 

je Kneževićeva. 

Istakla je da bi bilo idealno da se dnevno prikupi između 300 i 400 jedinica krvi. 



 
 

"Prethodne nedelje prikupili smo oko 1.100 jedinica, potrebno je između 1500 i 1800.  Velike je 

potrošnja krvi, velike su potrebe od strane klinika i zbog toga nismo mogućnosti da stvorimo neku 

stabilniju, odnosno dugoročniju zalihu", rekla je Kneževićeva. 

Najavila je da Institut za transfuziju krvi uskoro kreće sa novom kampanjom, odnosno sa akcijima u 

srednjim školama, sa maturantima. 

"Prva akcija je u četvrtak u Dvanaestoj beogradskoj gimnaziji, zatim slede akcije u valjevskim i šabačkim 

školama, krajem meseca, početkom narednog, krećemo akcije sa studentima i nadamo se da će ova 

generacija pokazati humanost i pomoći da se rezerve krvi podignu na malo viši nivo", rekla je Mirjana 

Knežević. 

 

 

POČELA VAKCINACIJA PROTIV GRIPA ŠIROM SRBIJE Ovih 5 kategorija građana obavezno treba da primi 

vakcinu, a evo ko nikako ne sme 

U svim domovima zdravlja u Srbiji danas je zvanično počela vakcinacija protiv sezonskog gripa i za to su 

obezbeđene dovoljne količine vakcina, a na raspolaganju su dve vrste vakcina - influvak tetra i torvaks 

flu, rekla je dr Jelena Vukotić iz DZ Zvezdara. 

"Obezbeđene su dovoljne količine vakcina, a građanima su od danas na raspolaganju dve vrste vakcina - 

četvorovalentna vakcina influvak tetra stranog proizvođača Abot i trovalentna vakcina torvaks flu 

domaćeg proizvođača, Instituta za virusologiju, vakcine i serume 'Torlak'", rekla je Vukotić za Tanjug. 

Prema njenim rečima, u petak 4. oktobra završena je distribucija vakcina. 

Vukotić je naglasila da se vakcina daje u svim domovima zdravlja u Srbiji, ali da se ne daje licima sa 

povišenom telesnom temperaturom ili akutnim infekcijama. 



 
 

"Treba naglasiti da sezona vakcinacije protiv sezonskog gripa traje od početka oktobra do kraja marta i 

da je od izuzetne važnosti da je građani prime što pre, kako bi na vreme, kroz dve-tri nedelje, razvili 

imunitet protiv virusa gripa", rekla je ona. 

Ko treba da se vakciniše 

Vukotić je istakla da je, u okviru preventivnih pregleda koje organizuje Ministarstvo zdravlja, već juče 

počela vakcinacija protiv sezonskog gripa u svim domovima zdravlja u Srbiji. 

"Sudeći po odzivu građana, samo u našem DZ Zvezdara, ideja se pokazala kao izuzetna, jer je broj 

vakcinisanih bio preko 250 građana za samo devet sati", rekla je ona. 

Što se tiče preporuka o tome ko treba da se vakciniše, navela je da su to svi građani stariji od 18 godina 

sa hroničnim bolestima, trudnice, zdravstveni radnici i zaposleni, korisnici gerontoloških centara, kao i 

osobe starije od 65 godina. 

"Ove kategorije građana bi trebalo da se vakcinišu, kako bi sprečili posledične komplikacije gripa", 

ukazala je Vukotić. 

Prema njenim rečima, za sada je u DZ Zvezdara stiglo 3.600 doza influvak tetra vakcina i 200 doza 

torvaks flu trovalentne vakcine, koja se, kako je navela, od ove godine može davati i starijima od 65 

godina. 

"Zbog velikog interesovanja naših građana za ovu vakcinu našeg proizvođača 'Torlak', verovatno ćemo 

još koliko danas trebovati još doza ove vakcine", rekla je ona. 

Kako je objasnila, četvorovalentna sezonska vakcina protiv gripa sadrži dva tipa A virusa gripa i 2 tipa B 

ovog virusa, u skladu sa preporukom SZO za severnu hemisferu i odlukom EU za sezonu 2024/25, a na 

osnovu dominantnih tipova virusa gripa registrovanih u cirkulaciji u prethodnoj sezoni za koje se očekuje 

da mogu da izazovu kako sporadičnu, tako i epidemijsku pojavu gripa u populaciji u sezoni koja sledi. 

 

 

 

 

 

 



 
 

 

 

Macura: Prošle godine obavljeno više od 11.000 vantelesnih oplodnji o trošku države 

Tokom 2023. godine iz budžeta Srbije finansirano je više od 11.000 vantelesnih oplodnji, izjavila je danas 

ministarka bez portfelja Tatjana Macura. 

„Srbija prepoznaje važnost podrške parovima koji se suočavaju sa problemom neplodnosti, mere države 

u oblasti biomedicinski potpomognute oplodnje pokazale su konkretne rezultate“, rekla je Macura u 

Sava Centru, na otvaranju Petog Kongresa Srpskog udruženja za endokrinologiju pola. 

Po njenim rečima, država treba da posveti posebnu pažnju zdravlju žena koje imaju više od 50 godina i 

ulaze u menopauzu. 

„Stoga je ključno uzeti u obzir savremena naučna saznanja o prevenciji i lečenju žena u ovoj fazi života. 

Naša odgovornost je da empatiju prema ženama tokom ovog perioda transformišemo u konkretne 

akcije da im obezbedimo individualizovan pristup lečenju i zdravstvenoj zaštiti“, kazala je Macura. 

 

 

 

 

 



 
 

 

 

U Srbiji godišnje od kardiovaskularnih bolesti umre skoro 60.000 ljudi 

BEOGRAD - Svaki drugi stanovnik Srbije umire od kardiovaskularnih oboljenja, najčešće od infarkta i 

šloga, na godišnjem nivou bitku sa ovim bolestima izgubi gotovo 60.000 stanovnika naše zemlje, rekao je 

danas Nebojša Tasić, savetnik ministra zdravlja za prevenciju. 

Ateroskleroza je oštećenje krvnog suda koji dovodi do postepenog sužavanja, zatvaranja u određenim 

arterijama, infarkta i šloga, počinje u dečjem dobu, a prvi simptomi se mogu primetiti već u dvadesetim 

godinama, kaže Tasić i dodaje da je zato važno podići svest o ovoj hroničnoj bolesti i dodatnim faktorima 

rizika, što će Ministarstvo i činiti putem Karavana zdravlja. 

"Imamo gomilu virusa koji izazivaju razna oštećenje srca, tu su koksaki, adeno, kovid. Znači, život, faktori 

rizika, sve to zajedno dovode do ozbiljnog oštećenja kardiovaskularnog zdravlja i zdravlja u celini", 

objasio je Tasić. 

Na konferenciji za medije posvećene kardiovaskularnim bolestima u svetu i Srbiji i potrebi za 

preventivnim pregledima, Tasić je najavio da će ministarstvo u saradnji sa zdravstvenim ustanovama i 

Institutom za javno zdravlje "Dr Milan Jovanović Batut" preuzeti aktivnu ulogu u edukaciji zdravstvenih 

radnika, ali i građana o važnosti prevencije i faktorima rizika. 

Kardiolozi su usvojili termin "naizgled zdrava osoba" što znači da osoba nema nikakve simptome, dobrog 

je opšteg stanja, ali, kako su rekli na današnjoj konferenciji, takve osobe su "tempirane bombe". 

Naizgled zdrave osobe biće u fokusu Karavana zdravlja koji počinje sledećeg vikenda, najvaljeno je 

danas. 



 
 

"Obilazićemo sve građane Srbije sa ciljem da očuvamo zdravlje i, naravno, identifikujemo visokorizične 

stanovnike i pokrenemo aktivni program diagnostike i lečenja u ranem fazi karbiovaskularnih obaljenja" 

kaže Tasić i dodaje da ističe da je muškarci u ranom odraslom dobu (30 do 45 godina) spadaju u 

najrizičniju grupu", istakao je Tasić. 

Dragan Simić, kardiolog i predsednik Udruženja kardiologa Srbije istakao je danas da su muškarci u 

većem riziku tokom u ranom odraslom dobu, dok žene od kardiovaskuarnih bolesti oboljevaju nakon 

perioda menopaze. 

Simić ističe da žene imaju specifične oblike koronarnih bolesti, što dovodi do toga da zbog atipične 

manifestacije bolesti, lekari ne prepoznaju problem. 

"Žensko srce je jedno od najaktuelnijih tema u kardiologiji. Žene definitivno ređe dobijaju infarkte, ali je 

prognoza kada ga dobiju mnogo lošija i veća smrtnost nego kod muškaraca", kaže Simić. 

Direktorka Instituta za javno zdravlje "Dr Milan Jovanović Batut" Verica Jovanović istakla je da prema 

podacima iz 2023. godine od moždanog udara na godišnjem nivou u Srbiji premine 8.175 lica, dok od 

srčanog udara premine 4.070 lica. 

Govoreći o predstojećoj sezoni gripa, Jovanović je istakla da su dostupne dve vakcine i da su one 

bezbedne za kardiovaskularne bolesnike. 

"Četvorovalentne vakcine preporučujemo svim licima starijim od šest meseci, naročito onima koji boluju 

od plućnih i kardiovaskularnih bolesti", objasnila je Jovanović. 

 

NOVA DIREKTORKA KCV PROF. DR VESNA TURKULOV POTVRĐUJE ZA „DNEVNIK” Lamele B i C u 

funkciji iduće godine 

Polovinom iduće godine trebalo da budu u funkciji lamele B i C, gde će biti 16 operacionih sala i veliki 

dijagnostički centar – najavila je za „Dnevnik“ nova direktorka Univerzitetskog kliničkog centra Vojvodine 

profesorka dr Vesna Turkulov. 



 
 

Kako objašnjava, radovi su u toku, napreduju i nema kašnjenja, a paralelno sa građevinskim radovima 

ide i nabavka opreme. Profesorka Turkulov podseća i da ovaj objekat gradi Ministarstvo zdravlja, u 

sklopu izgradnje i obnove četiri klinička centra u Srbiji, te da radove finansira i kontroliše Evropska 

investiciona banka. 

- Stavljena je fasada i postavljeni su prozori, a sada su u toku radovi unutar zgrade. Radovi idu svojim 

tokom i redovno se kontrolišu – napomenula je dr Turkulov. 

U Univerzitetskom kliničkom centru Vojvodine u toku je rekonstrukcija više klinika i to su klinike za ORL, 

očne bolesti, urologiju sa dijalizom, maksilofacijalna i plastična hirurgija. 

- Trenutno je zastoj radova na tim klinikama, zbog nepredviđenih poteškoća. Ovo kašnjenje ne remeti 

rad bolnice, jer su klinike preseljene i rad se redovno odvija. U bolnici na Mišeluku su klinike za očne 

bolesti, ORL i dijalizu, a u Klinici za rehabilitaciju su maksilofacijalna i plastična hirurgija – istakla je dr 

Turkulov i dodala kako obnova ovih klinika treba da bude završena do kraja iduće godine. 

Obnova klinika u UKCV počela je pre nekoliko godina i veliki broj zgrada je renoviran. Nova direktorka 

podseća da su obnovljene klinike za ortopediju, vaskularnu hirurgiju, neurohirurgiju, anesteziju, 

abdominalnu hirurgiju i deo Klinike za infektivne bolesti gde je intenzivna jedinica. Obnovljena je i Klinika 

za interne bolesti u sklopu koje su četiri zasebne klinike. To su klinike za nefrologiju, hematologiju, 

endokrinologiju i imunologiju. 

- Ono što sledi je obnova Poliklinike, kao i klinika za neurologiju, psihijatriju, infektivne bolesti i 

rehabilitaciju. To tek treba da se radi – kazala je dr Turkulov. 

Najveća pokrajinska bolnica, UKCV, ima i liste čekanja za neka snimanja i operacije. Prof. dr Turkulov 

kaže kako Ministarstvo zdravlja radi na tome da se liste smanje i ukinu. Čeka se na operacije katarakte i 

ugradnju proteze kuka i kolena, ali se liste smanjuju, dok za snimanje na skeneru i magnetnoj rezonanci 

nema lista čekanja. 

- Naglašavam da se sve što je hitno operiše odmah, i tu niko ne ide na listu čekanja! Imali smo sastanak u 

Ministarstvu zdravlja, te su napravljene projekcije šta može da se uradi da se postojeće liste čekanja 

svedu na minimum do potpunog ukidanja. Mi smo do sada imali 20 operacija kuka i kolena nedeljno, a 

sada ćemo ih raditi 30 nedeljno i to je sada prioritet. To podrazumeva veće troškove za državu, za 

nabavku proteza. Inače, naša Klinika za ortopediju ne radi samo ove operacije, imaju i druge operacije, a 

operacije kuka i kolena su samo jedan segment – ispričala je prof. dr Turkulov. 

Čisti se lista čekanja za operacije katarakte 

Kako navodi dr Turkulov, na operacija katarakte sada se čeka od šest do 10 meseci, ali se ta lista polako 

čisti, jer se pacijenti upućuju i u neke privatne bolnice koje imaju ugovor sa Republičkim fondom za 

zdravstveno osiguranje. 



 
 

- Ipak, ima ljudi koji ne žele da prihvate operacije u privatnim klinikama, nego se ipak odlučuju za nas. To 

nam govori da imaju poverenje u nas, i mi se svakim danom trudimo da to poverenje naših građana 

opravdamo - istakla je dr Turkulov. 

Kada je reč o snimanjima, nova direktorka UKCV kaže kako za CT nemaju liste čekanja i sve se uradi 

unutar mesec dana. Ukoliko su potrebna hitna snimanja na MR, to se radi odmah, ali objašnjava da se 

puno snimanja na magnetnoj rezonanci odnosi na kontrole. Dešava se i da neki pacijenti budu nekritički 

upućeni na snimanja, a ima i situacija kada pacijenti traže od doktora snimanje na MR. 

Profesorka Turkulov navodi da je tokom pandemije kovida primljen veliki broj medicinskog osoblja, te 

oni sada nemaju problem sa kadrom i imaju dovoljno i lekara i medicinskih tehničara, a mnogi lekari su i 

na edukacijama i specijalizacijama. 

- Plan nam je da usavršavamo naše lekare, da ponovo zaživi transplantacija jetre, da se edukuje srednji 

medicinski kadar, pa tu sarađujemo i sa privatnim medicinskim školama, čiji đaci dolaze kod nas na 

praksu. Potrebno je da se završe svi objekti koji se trenutno obnavljaju, da se skrate liste čekanja. Imamo 

mnogo potencijala i hoćemo da uvodimo nove, a da vratimo neke stare procedure – zaključila je dr 

Vesna Turkulov. 

Gradska bolnica na Mišeluku 

Prema rečima  prof. dr Turkulov, otvoranje gradske bolnice na Mišeluku je realno izvodljivo. Napominje 

da taj objekat već ima krevete, opremu i nameštaj, te samo treba da se preuredi. Ona podseća i na to da 

Novi Sad nema gradsku bolnicu, te su Novosađani upućeni na UKCV, koji je tercijarna ustanova. Prof. dr 

Turkulov napominje i da nemamo gradsko porodilište, te se svi porođaji obavljaju u Betaniji, odnosno 

Klinici za ginekologiju i akušerstvo. 

- Plan je da se otvori gradska bolnica, kako bi se rasteretio UKCV. Ta gradska bolnica bi trebalo da bude 

sa porodilištem, jer se u Betaniji godišnje uradi više od 6.000 porođaja, što je preko svih standarda. U 

gradskoj bolnici bi se radili i svi porođaji, osim onih komplikovanijih, koji bi bili u Betaniji. Plan je da 

gradska bolnica bude u nekadašnjoj kovid bolnici na Mišeluku. To je najbrže i najidealnije rešenje. 

Potrebne su neke prepravke, jer je bolnica pravljena za kovid bolesnike, pa ima velike sobe sa mnogo 

kreveta – navodi prof. dr Turkulov. 

 

 


